

tobias grau

PRESS RELEASE (ENGLISH)

PARROT

Design: Timon & Melchior Grau

PARROT defines a new genre of luminaire. Fully portable and cable less, this innovative lighting tool liberates our conception of light from static source to fluid entity. With integral qualities of movement and transformation, it enables the user to create different light situations in multiple contexts. PARROT enhances this mobility with its powerful battery, adaptive design, and intuitive light control.

Mobility

With its powerful integrated battery and innovative charging stone, PARROT is never affixed and always free to move. PARROT provides up to 10 hours of battery life on full power, increasing exponentially to more than 100 hours when dimmed.

Adaptable Body

PARROT's lightweight aluminum-body is height-adjustable by 42cm, with a 30° tilt and 310° rotation to the lamp head. PARROT may be used for reading, working, at the bed, desk, as an architectural light, or a mobile sculptural object.

Intuitive Light Control

PARROT's high-efficiency 10W LEDs provide 800 Lumen and top colour rendering of CRI>90 in a beautiful, sun-like disc of light. The lamp is dimmed via an intuitive touch-sensitive panel which also discretely displays the battery charge status. Our integrated warmDIM technology automatically adjusts colour temperature according to brightness. Swipe the dimmer up, and PARROT provides a crisper, brighter light. Swipe down, and the light softens to a gentle amber glow. Light settings can also be adjusted via Bluetooth.

Form

PARROT's formal language is minimal yet fluid. As an abstraction of the human body, the lamp's expression changes according to the lamp height, the position of the lamp head, the intensity of light, and situation. In every position, the thin illuminated head touches the body tangentially, allowing the head to rotate and tilt freely and animating the entire design with a delicate, dynamic expression. PARROT comes in four different colors that match the natural associations towards lighting: fresh blue light in the morning, orange sundown, bright day, and dark night.

Joyful Use

PARROT is a new tool for lighting, channeling intuition and experimentation in its minimalist form. Like sound and music, light is a situational medium that strongly influences perception of place, social interaction, and well-being. With its integral qualities of transformation, movement, and expression, PARROT transforms light into a fluid, performative, and interactive entity. Just like phones, computers and speakers, light is free now.

tobias grau

PRESSEMITTEILUNG (DEUTSCH)

PARROT

Design: Timon & Melchior Grau

PARROT erweitert die Freiheit im Umgang mit Licht und definiert damit ein neues Genre der Beleuchtung. Die innovative kabellose Leuchte schafft Lichtsituationen in verschiedensten Kontexten. PARROT leistungsstarke Akkus, das adaptive Design und intuitive Lichtsteuerung machen PARROT mobil.

Mobilität

Mit einem leistungsstarken integrierten Akku und einem innovativen Ladestein ist PARROT jederzeit frei beweglich. Bei voller Leistung bietet PARROT bis zu 10 Stunden Akkulaufzeit. Im gedimmten Zustand hält der Akku über 100 Stunden.

Adaptierbarkeit

Der leichte Aluminiumkörper ist um 42 cm höhenverstellbar und der Leuchtenkopf lässt sich um 30° neigen und um 310° drehen. Dadurch ist PARROT vielseitig einsetzbar; PARROT begleitet Sie beim Lesen und Arbeiten, am Bett, am Schreibtisch, als architektonisches Licht oder als mobiles skulpturales Objekt.

Intuitive Lichtsteuerung

Die hocheffizienten 10W LEDs von PARROT liefern 900 Lumen mit bester Farbwiedergabe von CRI>90 in einer sonnenartigen Lichtscheibe. Die Dimmung der Leuchte erfolgt über ein intuitives, berührungsempfindliches Touch-Panel, das auch den Ladezustand des Akkus diskret anzeigt. Die Lichteinstellungen lassen sich auch via Bluetooth anpassen.

Form

Die Formensprache von PARROT ist minimal, archetypisch und sportlich zugleich. Als Abstraktion des menschlichen Körpers verändert sich der Ausdruck der Leuchte je nach Höhe, Position des Kopfes, der Lichtintensität und Situation. In jeder Position berührt der dünne Leuchtkopf den Körper tangential, wodurch sich der Kopf frei drehen und neigen kann und das Design mit einem ebenso anmutigen wie dynamischen Ausdruck belebt. PARROT ist in vier Farben erhältlich, die an Assoziationen mit natürlichem Licht anknüpfen: frisches blaues Licht am Morgen, orangefarbener Sonnenuntergang, heller Tag und dunkle Nacht.

Spielerischer Umgang mit Licht

PARROT vereint Intuition und experimentelle Beleuchtung in einer minimalistischen Form. Mit ihren integralen Eigenschaften der Transformation, der Bewegung und des Ausdrucks verlangt die Leuchte nach kreativer Interaktion und überwindet bestehende Konzeptionen von Licht. Genau wie Klänge und Musik ist Licht ein situatives Medium, das die Raumwahrnehmung, die soziale Interaktion und das Wohlbefinden stark beeinflusst. PARROT verwandelt Licht von einer statischen Quelle in eine fließende, performative und interaktive Einheit. Wie Telefone, Lautsprecher oder Computer genießt Licht mit PARROT eine neue kabellose Freiheit.

CONTACT INFORMATION

press@tobiasgrau.com

TECHNICAL INFORMATION

Battery: 10-100h,
Touch Control
10W LED Display, 900 Lumen
Smart Charge
Aluminum Body
Height Adjustable: 98 – 140cm,
Rotation: 340°
Tilt: 35°
Bluetooth